



### 本期特稿

---

博而返约,通而求专:高觉敷先生的学术人生

——纪念高觉敷先生诞辰 120 周年专访...郭本禹 (1)

### 学术关注: 大学创新教学研究

---

特约主持人:王洪才

论大学传统教学与大学创新教学...王洪才 (10)

我国高校创新人才培养目标的提出与实践...田 芬 (20)

大学创新教学的四原理...刘隽颖 (28)

### 理论前沿: 身体视角下的教育研究

---

特约主持人:周洪宇

身体、隐喻与教育:教育史研究中的具身视角...周 娜 周洪宇 (36)

教育学视域下身体研究的进展及启示...魏 珂 李艳莉 (45)

生活德育可以取代知性德育吗?...马和民 王德胜 (54)

从预成到生成:当代教育观念的转向...虞嘉琦 (63)

21 世纪以来我国教育治理研究的回顾与展望

——基于 CNKI 学术期刊 2000—2016 年文献的可视化分析...孙掌印 (71)

新课改“成功”了吗?...王卉 周序 (83)

民族心理学研究的基本方式...葛鲁嘉 (90)

### 高端访谈

---

开创有中国特色的教育技术理论与实践之路

——何克抗教授专访...何克抗 付亦宁 (98)

### 实证研究

---

高上会使人更高尚吗?

——垂直空间的道德隐喻...唐芳贵 (106)

网络自主学习环境下英语学习者训练的行动研究...王海贞 朱新福 (112)

多重挑战下教育理论刊物的困境与出路

——2017年全国教育理论刊物发展高峰论坛会议综述...罗雯瑶 朱威 (121)

2017年总目录... (126)

封面题字：华人德

执行编辑：杨雅婕

英文编辑：孟祥春

期刊参数：CN32-1843/G4\*2013\*q\*16\*128\*zh\*P\* ¥20.00\*2000\*15\*2017-12

# JOURNAL OF SOOCHOW UNIVERSITY

Educational Science Edition

## Main Contents

Volume 5 No.4, 2017

Breadth and Depth: The Academic Life of Mr. Gao Juefu: An Interview Commemorating the 120<sup>th</sup> Anniversary of the Birth of Mr. Gao Juefu

*GUO Ben-yu ( 1 )*

On Traditional Teaching and Innovative Teaching in the University

*WANG Hong-cai ( 10 )*

The Proposal and Practice of the Innovative Talents Cultivation Goal in Chinese Universities

*TIAN Fen ( 20 )*

On the Four Principles of Innovative Teaching in Universities

*LIU Jun-ying ( 28 )*

Bodies, Metaphors and Education: the Importance of Embodiment in the History of Education

*ZHOU Na ZHOU Hong-yu ( 36 )*

Progress and Revelation of Body Research from the Perspective of Education

*WEI Ke LI Yan-li ( 45 )*

Can Life Moral Education Replace Moral Education of Intellectuality?

*MA He-min WANG De-sheng ( 54 )*

From Preformation to Generation: The Shift of Contemporary Educational Ideas

*YU Jia-qi ( 63 )*

Review and Prospect of China's education Governance since the Early Twenty-first Century: Visual Analysis Based on 2000-2016 Literature in CNKI

*SUN Zhang-yin ( 71 )*

Is the New Curriculum Reform Successful?

*WANG Hui ZHOU Xu ( 83 )*

The Basic Research Mode of Ethnic Psychology

*GE Lu-jia ( 90 )*

To Create a Chinese Road of Educational Technology in Theory and Practice: An Interview with Professor He Kekang

*HE Ke-kang FU Yi-ning ( 98 )*

Will the Elevated Height Bring People An Elevated Level of Morality?: The Metaphor of Morality in Vertical Space

*TANG Fang-gui ( 106 )*

An Action Research on EFL Learner Training in the Context of Web-based Autonomous Learning

*WANG Hai-zhen ZHU Xin-fu ( 112 )*

Education Theory Journals: Challenges and Solutions: A Review of 2017 Summit Symposium on the Development of Education Theory Journals in China

*LUO Wen-yao ZHU Wei ( 121 )*

Contents of 2017 ( 126 )

---

Supervised by the Department of Education, Jiangsu province

Sponsored by Soochow University

Edited by Soochow University Press

P.O.B 163, No.1, Shizi Street, Suzhou 215006, PRC

Tel : ( 0512 ) 65225052

Email : jyxx@suda.edu.cn

Chief Editor : Zhou Chuan

Associate Editor : Jiang Bo

Distribution Scope : Public at Home and Abroad

Distributed( abroad ) by the World Trade Corporation of

Publication ,China